

Ministry of Education

Deputy Minister

438 University Avenue, 5th Floor
Toronto ON M7A 2A5

Ministère de l'Éducation

Sous-ministre

438, avenue University, 5^e étage
Toronto (Ontario) M7A 2A5

Date:

March 29, 2023

Memorandum to:

Directors of Education
Secretary/Treasurers of School Authorities

From:

Nancy Naylor
Deputy Minister of Education

Subject:

Ministry Communications to District School Boards
- March 2023

Please find below ministry communications intended for all School Boards for March 2023.

The [All Board Communications](#) section will continue to identify the topic within the email and in most cases provide a link directly to the communication to boards.

For [Targeted Communications](#), communications will continue to be shared through an online folder that is accessible only to School Boards that have a communication for the intended audience.

As a reminder, once you click on the Targeted Communications link, School Boards will see only the items that are applicable to your board and in some instances, you might see nothing at all.

For any questions on accessing links in the memo below or to the site, please contact SCPU@ontario.ca. As always, your feedback is welcome.

Ministry Communications to All District School Boards

1. Correction to the 2022-23 Reciprocal Education Approach (REA) Instructions for First Nation Partners and School Boards

The Ministry has made a correction to page 26 of the English [2022/23 REA Instructions for First Nations and School Boards](#) and page 32 of the French [2022/23 REA Instructions for First Nations and School Boards](#). The correction clarifies that written notice is not required for students attending a school of a school board under an existing Education Services Agreement. If the Education Services Agreement expires, written notice should be provided to the school of the board where the student is already registered to initiate the Reciprocal Education Approach.

2. Remote Learning Policy/Program Memorandum Report

Thank you for your continued dedication to support student learning. In the 2022-23 school year, school boards were required to offer remote learning for interested students.

[Policy/Program Memorandum \(PPM\) 164](#) outlines requirements for school boards during periods of remote learning. School boards are required to collect data on their implementation of remote learning and report to the ministry. Where precise data is not available, best estimates should be provided. Please complete this [survey](#) by July 31, 2023. Survey questions can be [previewed here](#).

Please do not hesitate to contact DigitalandOnlineLearning@ontario.ca if you have any questions.

Ministry Messages Targeted to District School Boards

[Please click the link to review any targeted communications for your School Board.](#)

Ministry of Education

Ministère de l'Éducation

Deputy Minister

Sous-ministre

438 University Avenue, 5th Floor
Toronto ON M7A 2A5

438, avenue University, 5^e étage
Toronto (Ontario) M7A 2A5

NOTE DE SERVICE

Date : Le 29 mars 2023

Destinataires : Directions de l'éducation
Secrétaires-trésorières et secrétaires-trésoriers des
administrations scolaires

Expéditrice : Nancy Naylor, sous-ministre de l'Éducation

Objet : Communications du Ministère à tous les conseils
scolaires de district – mars 2023

Vous trouverez ci-dessous les communications du Ministère à l'intention de tous les conseils scolaires pour le mois de mars 2023.

Dans la section [communications à tous les conseils scolaires](#), le sujet du courriel sera toujours précisé, et dans la plupart des cas, le lien vers la communication sera fourni.

Les [communications ciblées](#) continueront d'être déposées dans un dossier accessible uniquement aux conseils scolaires concernés.

N'oubliez pas qu'après avoir cliqué sur le lien menant vers les communications ciblées, vous ne verrez que ce qui touche votre conseil scolaire; vous pourriez donc ne rien voir du tout.

Si vous avez des questions sur l'accès aux liens qui figurent dans les notes ci-dessous ou aux sites, veuillez écrire à SCPU@ontario.ca. Vos commentaires sont toujours les bienvenus.

Communications du Ministère à tous les conseils scolaires de district

1. Correction aux Instructions 2022-2023 relatives à l'approche réciproque en éducation (ARE) pour les Premières Nations et les conseils scolaires

Le Ministère a apporté une correction à la page 32 des [Instructions 2022-2023 relatives à l'approche réciproque en éducation \(ARE\) pour les Premières Nations et les conseils scolaires](#) en français et à la page 26 en anglais du document [2022/23 REA Instructions for First Nations and School Boards](#). La correction précise qu'un avis écrit n'est pas requis pour les élèves qui fréquentent une école d'un conseil scolaire aux termes d'une entente sur les services d'éducation existante.

Si l'entente sur les services d'éducation expire, un avis écrit doit être fourni à l'école du conseil scolaire où l'élève est déjà inscrit pour lancer l'approche réciproque en éducation.

2. Rapport sur la note politique/programmes relative à l'apprentissage à distance

Nous vous remercions pour votre dévouement continu envers l'apprentissage des élèves. Au cours de l'année scolaire 2022-2023, les conseils scolaires devaient offrir l'apprentissage à distance aux élèves intéressés.

La [note Politique/Programmes \(NPP\) n° 164](#) décrit les exigences des conseils scolaires pendant les périodes d'apprentissage à distance. Les conseils scolaires sont tenus de recueillir des données en lien à la mise en œuvre de l'apprentissage à distance. Lorsque des données précises ne sont pas disponibles, les meilleures estimations doivent être fournies. Veuillez remplir [ce rapport](#) au plus tard le 31 juillet 2023. Les questions du rapport peuvent être [consultées au lien ici](#).

Veuillez communiquer avec apprentissageenligne@ontario.ca si vous avez des questions.

Messages du Ministère adressés à des conseils scolaires de district ciblés

[Veuillez cliquer sur le lien pour consulter les communications ciblées adressées à votre conseil scolaire, le cas échéant.](#)